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Felülvizsgálják 
az állam 
feladatait

Tömeges elbocsátás Szegeden
Több m int egymilliárd forin to t vontak el a klinikai központtól

b e lp o l@ m ag y a rn e m z e t.h u

Megosztja 
Budakeszit 
az Árpád-sáv

Több mint száz dolgozót küldtek el Szegeden az egyetemi klini
kákról, mert csak így tudják megspórolni azt az 1,2 milliárd forin
tot, amennyivel kevesebb pénzt kap idén az OEP-től az intézmény.

11 M unkatársunktól______________

A Draskovics Tibor volt pénz
ügyminiszter által vezetett ál- 

lamreform-bizottság az elmúlt hó
napokban vaskos listába foglalta a 
közfeladatokat. Az úgynevezett 
közfeladat-kataszter -  amelyet teg
nap hoztak nyilvánosságra -  olyan 
meghatározásokat tartalmaz, mint 
például az „egészségbiztosítás 
pénzbeli ellátásaival kapcsolatos 
feladatok” felsorolását, amely pont 
alá „a pénzbeli ellátásra való jogo
sultság megállapítása”, „az ellátás 
folyósítása” és a „méltányossági 
ügyekkel kapcsolatos feladatok” el
látása tartozik.

Nem közömbös, hogy Dras- 
kovicsék mit vettek bele a felsoro
lásba és mit nem, hiszen a kor
mányszóvivői iroda közlése szerint 
a „kabinet az állam által ellátott te
vékenységek hatékonyságát és in
dokoltságát vizsgálja”. -  A valóban 
mélyreható és tartós szerkezeti re
formok végrehajtásának egyik leg
fontosabb feltétele, hogy tisztázód
jon: hol húzódnak az állami feladat- 
vállalás határai, azaz hol, mekkora 
mértékben és milyen formában vál
laljon szerepet az állam -  olvasható 
a kommünikében. Mint írják, a 
kormány a kisebb, olcsóbb és haté
konyabb állam létrehozása érdeké
ben azt vizsgálja, az állami intézmé
nyek és az önkormányzatok való
ban csak közfeladatot látnak-e el. A 
közlemény kitér arra is, hogy még 
idén javaslatok születnek az indo
kolt változtatásokra.

A Fidesz reagálásában közölte: a 
közfeladat-kataszter nem más, 
mint a kormányzati káosz és tehe
tetlenség írásos bizonyítéka. Szij- 
jártó Péter szóvivő úgy fogalmazott: 
„Jellemző a Gyurcsány-kormányra, 
még azt is hónapokig, évekig vizs- 
gálgatja, hogy egyáltalán milyen te
rületekkel kellene foglalkoznia, és 
pontosan mit is kellene csinálnia.”

Szabó Pál 
az ÁPV Zrt. élén?

Szabó Pál várhatóan távozik a Ma
gyar Posta Zrt. éléről, és az Ál
lami Privatizációs és Vagyon
kezelő Zrt. vezérigazgatója lesz
-  értesültünk belső postai for
rásokból. A társaságnál sem 
megerősíteni, sem cáfolni nem 
tudták a hírt. Lapunkat a 
Pénzügyminisztériumhoz irá
nyították. -  Nincs ilyen döntés
-  mondta lapunknak Pichler 
Ferenc. Kérdésünkre, hogy 
ettől függetlenül felvetődött-e 
Szabó Pál kinevezése a va
gyonkezelő élére, a tárca sajtó- 
szóvivője úgy fogalmazott: ter
vekről, elképzelésekről nem 
szoktak nyilatkozni. (B. Á.)

A megszorításokat 
„a kényszer szülte"

Az MSZP munkás- és érdek-képvi
seleti tagozatának ügyvivő tes
tületé tiszteletben tartja Tatár 
Csaba döntését, azonban nem 
ért egyet a volt elnök vélemé
nyével. Hangsúlyozzák, hogy 
Magyarország gazdasági, 
pénzügyi helyzetének megszi
lárdítása áldozatokat követelt 
mindenkitől. „Nehéz döntése
ket kellett meghoznia a kor
mánynak és az MSZP vezetésé
nek, de valamennyien tudjuk, 
hogy ezeket a kényszer szülte”
-  olvasható a testület közlemé
nyében. Ismert: Tatár Csaba
a kisembereket sújtó gazdasági 
intézkedések, illetve a párt 
történelmi örökségének meg
tagadása miatt hagyta el az 
MSZP-t. (MTI)
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Több mint száz munkatársától 
vált meg a nyáron a Szegedi 

Tudományegyetem Klinikai Köz
pontja. A 31 nyugdíjaskorú alkal
mazottat július elsejével, a 77 ak
tív korút pedig augusztus elsejével 
küldték el. A dolgozók jelentős ré
sze gazdasági, műszaki vagy ügy
viteli területen dolgozott, de el
küldték 18 szakdolgozót, bét or
vost és négy egyéb diplomával 
rendelkező szakembert is. A klini
kákon egyébként összesen 3600- 
an dolgoznak.

Az intézkedést még május vé
gén jelentették be. Akkor a költ-

FOLYTATÁS AZ 1. OlDALRŐL >
Arra is rákérdeztek a felmérésben, 
hogy az intézmények kiváltottak-e 
ügyeletet készenléttel. Kiderült: a 
kórházak 45 százaléka élt ezzel a 
lehetőséggel. A készenlét alapve
tően abban tér el az ügyelettől, 
hogy a szakorvos nem tartózkodik 
a munkahelyén, csak riasztásra 
megy be. Golub Iván úgy fogalma
zott: ez egy olcsóbb, gyakran 
kényszermegoldás, ami nem fel
tétlenül szolgálja a biztonságos 
betegellátást.

A felmérés szerint az intézmé
nyek 85 százaléka nem rendelke
zik elegendő munkaerővel az új 
ügyeleti rend betartásához, 50 
százalékuknak pedig pluszkiadást 
okoz az új szabályozás. Kiderült az 
is, hogy 75 százalékuk úgy érzi, bi
zonyos osztályokon a nappali ellá
tásban is gondot jelenthetnek a 
munka- és pihenőidőre vonatkozó 
új feltételek.

Az új szabályozás abban kü
lönbözik az eddigitől, hogy egyér
telművé teszi: a közszolgálatban, 
így az egészségügyben dolgozók 
heti átlagban 48 óra munkavég
zésre kötelezhetők. Arról pedig 
szabadon dönthetnek, hogy a heti 
48 órán túl vállalnak-e pluszfel
adatot. A törvény ugyan az ügye
letben töltött időt teljes egészében

Mindenkinek, így a BKV-nak 
is be kell tartania a munka 

törvénykönyve előírásait, márpe
dig a tömeges elbocsátás tervére a 
mai napig nem adtak hivatalos ma
gyarázatot -  közölte lapunkkal Gu
lyás Attila, a Városi Tömegközleke
dési Dolgozók Szakszervezeti Szö
vetsége elnökhelyettese. Hozzátet
te: a fővárosi cégnél már augusztus 
13-án felmondólevelet akarnak át
adni 400 dolgozónak, ami elfogad
hatatlan, hiszen már tart a törvény
ben előírt „konzultáció”, és az ér
dekvédők a mai napig nem kapták 
meg a kért dokumentumokat.

ségtakarékossággal indokolták a 
döntést. Az egyetemi klinikák 
adósságállománya ugyanis már 
meghaladja a 2,5 milliárd forintot, 
emiatt kincstári biztost is kiren
deltek az intézményhez.

Mikó Tivadar, az azóta meg
szűnt Orvoscentrum akkori elnö
ke elmondta: idén 1,2 milliárd fo
rinttal kevesebb pénzből gazdál
kodhatnak a klinikák, ezt a kieső 
pénzt kell valahonnan pótolniuk. 
Az 1,2 milliárd forintnak a fele 
bérköltség.

A 108 ember elküldésével 415 
millió forinttal csökkennek a ki
adások, a fennmaradó majd 200 
millió forintot pedig a pótlékok,

munkaidőnek számítja be a mun
kaidőkeretbe, de a kiemelt díjazás 
továbbra sem jár a teljes időtar
tamára.

-  Az ügyeleti díj nagyon ala
csony, de az orvosok kifejezhetik 
nemtetszésüket azzal, hogy a heti 
48 óra kötelezően elrendelhető 
munkaidőn túl önként már nem

A jogszabály félreérthetetlenül 
fogalmaz: a konzultációt megelőző
en legalább hét nappal a munkálta
tó köteles a munkavállalók képvise
lőivel írásban közölni többek között 
a tervezett csoportos létszámcsök
kentés okait, végrehajtásának ter
vezett időtartamát és időbeni üte
mezését, a kiválasztás szempontja
it, valamint a munkaviszony meg
szüntetésével járó, a jogszabályban, 
illetve a kollektív szerződésben 
meghatározottól eltérő juttatás fel
tételeit, mértéke meghatározásá
nak módját. -  Ezekről semmit sem 
tudunk, és tegnap hiába vártuk 
egyeztetésre Antal Attila vezérigaz
gatót, maga helyett csak egy levelet

bérkiegészítések, jutalmak csök
kentésével igyekszenek megspó
rolni. Az elküldött munkatársak 
végkielégítéseihez szükséges 
pénzt a központi költségvetés cél
tartalékából szeretnék pályázati 
úton elnyerni.

A klinikák emellett az orvosi 
eszközökön, az élelmezésen, a 
gyógyszereken, az informatikai

vállalnak feladatot. Ekkor pedig 
nem lesz elegendő ügyelő orvos 
az országban -  vélekedett Gyenes 
Géza, a Magyar Orvosi Kamara 
titkára. Mint mondta: az új rend
szerrel nincsenek megelégedve. 
Az orvosok egy jelentős része 
ugyanis bércsökkenésről számolt 
be, s úgy érzi, a munkáltatók sem

küldött. ígérete szerint hétfőn reg
gel minden pótolnak -  mondta Gu
lyás Attila. Ismeretes, a szakszerve
zet a héten már kifogást nyújtott be 
az ügyben, így a társaságnak fel kell 
függesztenie az eljárást. Amennyi
ben az érdekvédők hétfőn sem kap
nak választ bírósághoz fordulnak. 
Az augusztusra tervezett elbocsátá
si határidőt mindenképpen szep
temberre kívánják elhalasztatni.

Mint arról beszámoltunk, a 
BKV egyik dolgozója -  név és arc 
nélkül -  nemrég azt állította a Hír 
TV-ben, hogy a cég kizsigereli dol
gozóit, nem tartják be az előírt pi
henőidőt. Bár hivatalos bejelentés 
nem érkezett, a menedzsment bel
ső vizsgálatot indított az ügyben. -  
Jövő hét elejére lezárul az eljárás, 
ám egyelőre azt sem tudjuk, hogy a 
névtelen bejelentő melyik részle
günknél dolgozik -  mondta Re- 
gó'czi Miklós, a BKV Zrt. kommuni
kációs igazgatója.

költségeken kívül a dologi kiadá
sokat (irodaszerek stb.) is csök
kentik. Mikó Tivadar akkor azt ál
lította: mindezt úgy hajtják végre, 
hogy a betegellátás színvonala 
nem csökken. A volt centrumel
nök akkor arról is nyilatkozott: az 
ápolási díjból és vizitdíjból szár
mazó bevétel évente a százmillió 
forintot sem éri el.

igyekeznek velük megállapodni. 
Persze nehéz a helyzetük, noha a 
jogszabály a díjazásnak csak a 
minimumát határozza meg, s le
hetővé teszi az intézményeknek, 
hogy külön megállapodásokat 
kössenek dolgozóikkal, ugyanak
kor finanszírozást nem adnak 
hozzá.

Újabb lépéseket tervez a koráb
ban Németországból illegáli

san Magyarországra szállított sze
métbálák visszaszállítása ügyében 
Becsey Zsolt, a Fidesz európai parla
menti képviselője, mert -  mint 
mondta -  Bajorország még meg 
sem kezdte az illegális hulladék el
távolításának előkészítését. Az EP- 
képviselő közölte: találkozót kér a 
bajor környezetvédelmi miniszter
től, hogy sürgesse a hulladék visz- 
szaszállításával kapcsolatban ko
rábban vállaltak betartását.

Becsey kiemelte: a bajor fél azt 
vállalta, hogy a Magyarországra 
szállított mintegy 900 tonna hulla
dékból 600 tonnát visszaszállít ok
tóber 1 -jéig. Bár a határidő sürget, a 
németek még nem tettek lépéseket 
vállalásuk teljesítésére, ami a kép
viselő szerint nyugtalanító. Ismert, 
Baden-Württemberg tartományból
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Durva és szélsőséges háborút 
indítottak a balliberálisok ősi 

magyar jelképeink ellen Budake
szin -  közölte lapunkkal Horváth 
Domokos helyi polgár, a település 
határában lévő országzászló felállí
tásának egyik kezdeményezője. A 
Budapest melletti kisváros vezeté
sét és egyes polgárait Szekeres Imre 
honvédelmi miniszter és baloldali 
véleményformálók bírálták, amiért 
Árpád-sávos zászlót tűztek ki egy 
történelmi évforduló tiszteletére.

-  Országzászlónkon, amelyet az 
önkormányzat támogatásával 
ugyan, de az itt élő emberek állítot
tak, az év nagy részében a piros-fe- 
hér-zöld színű nemzeti lobogónk 
leng -  hangsúlyozta Horváth Do
mokos. Elmondta: ünnepekkor 
azonban a zászlóval is szeretnének 
emlékeztetni a múltra, így október 
23-án mindig a lyukas zászlót húz
zák fel. Az idén nemzetünk egyik 
legnagyobb diadalára, a pozsonyi 
csata 1100 éves évfordulójára, Ár
pád fejedelem halálára emléke
zünk, ezért a múlt hét végén az Ár
pád-sávos lobogót tűztük ki.

A Népszabadság tegnapi száma 
meg nem nevezett helyiekre hivat
kozva idéz Tagai István, Budakeszi 
polgármesterének és a városi kép
viselő-testületnek címzett petíció
ból, amely szerint „1945 óta nem 
volt példa arra Magyarországon, 
hogy közterületen, egy közadako
zásból létesített emlékműre szélső
séges politikai erők durva provoká
ciójaként kikerüljön a félelmetes 
emlékeket idéző Árpád-sávos zász
ló”. Az ügyben Szekeres Imre 
MSZP-s honvédelmi miniszter és 
Tamás Gáspár Miklós filozófus is 
támadta a helyi önkormányzatot, a 
Népszava szerint pedig megvan a 
zászlóhúzó „tettes”, egy fideszes 
képviselő.

A polgármester tegnap leszö
gezte: nem az önkormányzat keze
lésében áll a zászlótartó, és a triko
lór cseréjét egy magánszemély kez
deményezte az ünnepségek, illetve 
a múlt heti Keszi-találkozó idejére. 
-  Eredetileg az Árpád-ház családi 
lobogóját tették volna a rúd tetejére, 
végül az úgynevezett bóbitás Ár
pád-sávos zászló került ki. Sajnála
tosnak tartom, hogy a hasonlóság 
bárkiben félelmet vagy visszatet
szést keltett -  fogalmazott Tagai 
István.

3200 tonna szemét érkezett illegáli
san Magyarországra, amiből vi
szont 1800 tonnát már visszaszállí
tott a stuttgarti kormány. A Komá- 
rom-Esztergom megyei Ácsról jú
nius 20-án kezdték meg a törvény- 
ellenesen Magyarországra jutott 
szemét visszaszállítását Németor
szágba. Az első kamiont Fodor Gá
bor környezetvédelmi miniszter in
dította útnak.

A két német tartományból 
mintegy 4100 tonna szemétbála ér
kezett illegálisan Magyarországra 
az elmúlt időszakban. Németország 
egyelőre a szemét több mint felét is
merte el olyan anyagként, amelyért 
felelősséget vállal.

A felelősség teljes mértékben a 
németeket terheli -  hangsúlyozta 
Becsey Zsolt. Tájékoztatása szerint 
a vitás kérdésben a végső szót az 
Európai Bizottság környezetvédele
mért felelős görög tagja, Sztavrosz 
Dimasz mondja ki.
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SZ D SZ -E S VÁLASZ O D O R N A K . A .hálapénzt hallgatólagosan támogató' 
Orbán Viktor és Mikola István fényképével ellátott több tucat borítékot 
adott postára az SZDSZ Új Generáció a Borsodi Megyei Közgyűlés fideszes 
elnökének, .hogy a betegek tudják, kiknek köszönhetik a hálapénzt*. Ódor 
Ferenc, a Borsod Megyei Közgyűlés fideszes elnöke a múlt héten utasítás
ba adta a megyében működő kórházaknak, a vizitdfl-automatákra helyez
zék ki Gyurcsány Ferenc miniszterelnök, Horváth Ágnes jelenlegi és Molnár 
Lajos volt egészségügyi miniszter fényképét, hogy a betegék tudják, nekik 
köszönhetően kell vizitdíjat fizetni. (MTI)

Otthonából riasztható az orvos

Az új ügyeleti rendszerben azt is meg kell várni, hogy behozzák a szakorvost fotó: Máté Péter

BKV: jogsértő' leépítés?
Perre készülnek a közlekedési vállalat szakszervezetei

Ismét eredménytelenül zárultak a Budapesti Közlekedési Zrt. 
vezetői és a szakszervezetek között zajló tárgyalások a közleke
dési társaság által bejelentett 400 fős létszámleépítésről. Bár 
Antal Attila vezérigazgató hétfőig haladékot kért, ha a m e
nedzsm ent a jogszabályoknak megfelelően nem indokolja ter
vét, az érdekvédők bírósághoz fordulnak.

; Szabó

Vonakodnak elvinni 
a szemetüket a bajorok
i i . M I I


